



Health, Safety & Environmental Policy Statement

The Management committee of AL JOUB OIL SERVICES COMPANY (JOSC) for Oil services is committed to ensure, as reasonably practicable, the health, safety and welfare at work of our employees, our customers, our contractors and all other persons who may be affected by our activities.

The (JOSC) will take all reasonable and practical measures to conduct business in a manner that does not harm people or the environment and facilitates this commitment through a Health, Safety and Environmental (HSE) Management System which includes:

- Measurable goals promoting continual improvement towards zero incidents and the prevention of pollution.
- Visible management commitment, effective communication and training to ensure environmental protection, as well as the safety and health of our employees and the community.
- Line management accountability for HSE matters and the individual contribution of all employees.
- Recognition by all employees and contractors that safety and environmental protection is a condition of employment and that they are responsible for their safety and the safety of those around them.
- Integration of HSE considerations, including identifying and controlling risks and impacts into our business decisions, plans and operations.
- Periodic audits and reviews of HSE systems and performance.
- Compliance with applicable legislation, regulations and relevant industry standards.
- Providing appropriate resources to implement this policy, including making it available to the public and employees.

All responsible persons shall take safety responsibility as part of their integral work and no work is considered complete unless all relevant necessary safety measures are considered.

All company staff shall be trained on safety when and where must be applicable and they are all required to cooperate and coordinate to achieve company objectives regardless of their job titles.

Health and Safety is key to the ongoing success of (JOSC). It is therefore important that every company employee understands his/her individual responsibility for health and safety at work and strictly complies with the company environmental management system, local legislation and industry best practices.

I give my full backing to this policy and assure all employees of managements support in working to provide a safe and healthy working environment to achieve and maintain a ZERO accident record on entire company activities (training, drilling fluids services, and any other oil complementary services).

Ibrahim Mohamed

General Commissioner of (JOSC)

بيان سياسة الصحة و السلامة و البيئية

تلتزم اللجنة الإدارية لشركة الجب للخدمات النفطية بتطبيق ما يمكن في نظام الصحة والسلامة والرعاية بما كان عمل مستخدمينا وعملائنا والمقاولين وكل الأفراد الذين قد يتأثرون بنشاطات الشركة.

تحمل شركة الجب للخدمات النفطية كامل المسؤولية وإجراء القياسات العملية لإدارة العمل بأسلوب لا يؤذي الناس أو البيئة، وتيسير هذا الالتزام من خلال نظام إدارة الصحة والسلامة والبيئة والذي يحتوى على :-

- الأهداف القابلة للقياس والتي تعزز التحسن المستمر تجاه بيئة عمل خالية من الحوادث والتلوث.
- الالتزام بإدارة واضحة واتصالات وتدريب فعال لضمان حماية بيئية، بالإضافة إلى السلامة والصحة لمستخدمينا و المجتمع.
- مسؤولية المستوي الإداري علي مسائل الصحة والسلامة والبيئة و الإسهامات الشخصية لكل المستخدمين .
- الإقرار من جميع المستخدمين والمقاولين بأن السلامة والحماية البيئية هما شرط استخدام، وإنهم مسؤولون عن سلامتهم وسلامة من حولهم .
- تكامل اعتبارات الصحة والسلامة والبيئة بما في ذلك التعرف والتحكم في المخاطر ودمجها في قرارات عملنا وخططنا و عملياتنا .
- التديقق و المراجعة الدورية لأنظمة الصحة والسلامة والبيئة وتطبيقاتها .
- الإذعان للتشريعات والقوانين النافذة و المعايير الصناعية ذات العلاقة .
- تقديم مصادر مناسبة لتنفيذ هذه السياسة بما في ذلك جعلها متاحة للعامة والمستخدمين.

جميع المسؤولين يتحملوا مسؤولية السلامة كجزء من عملهم المتكامل، ولن يُعتبر العمل كامل إلا إذا تم الأخذ في الاعتبار جميع قياسات السلامة الضرورية ذات العلاقة .

تدريب كل العاملين بالشركة على اجراءات السلامة أينما ومتى أمكن التطبيق والجميع مطالب بالتعاون والتنسيق لتحقيق أهداف الشركة دون اعتبار لمسمياتهم الوظيفية. الصحة والسلامة هما مفتاح النجاح المستمر لشركة الجب للخدمات النفطية. لذا على كل مستخدم ان يفهم دوره و مسؤوليته او مسؤوليتها تجاه الصحة والسلامة في العمل، والاستجابة للعمل الكامل بنظام إدارة البيئة بالشركة، والتشريعات المحلية والممارسة الصناعية الأفضل .

أنا المفوض العام لشركة الجب للخدمات النفطية أعطى كل الدعم لهذه السياسة، وأكد لجميع العاملين دعم الإدارة لهم لتوفير بيئة عمل آمنة وصحية للوصول والمحافظة على سجل خالي من الحوادث في كل أنشطة الشركة (في التدريب وخدمات سوانل الحفر، والخدمات المكملة لها وغيرها من خدمات العمليات النفطية).

م إبراهيم محمد

المفوض العام

شركة الجب للخدمات النفطية